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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 9. juli 2008  

(Alm. del - spørgsmål nr. 389) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 389: 

  

”Ministeren bedes oplyse, hvornår hun forventer svar fra EU på Danmarks ansøgning 

om at indføre en såkaldt særordning med krav om garanti for, at det importerede kød er 

salmonellafrit ?” 

  

Svar: 

  

De to danske ansøgninger om særstatus for henholdsvis konsumæg og fjerkrækød ( kyl-

linge- og hønsekød) er fortsat under behandling i Kommissionen. En ekspertgruppe har 

set på ansøgningerne og stillet en række afklarende spørgsmål, ligesom der er afgivet en 

række kommentarer. Kommissionen har endnu ikke afsluttet arbejdet med den rapport, 

som med udgangspunkt i ansøgningen og i resultatet af arbejdet i ekspertgruppen skal 

fastslå, om den danske kontrol kan sidestilles med den finske og den svenske kontrol, 

således at Danmark kan indrømmes særstatus på lige fod med disse to lande. 

 

Rapporten forventes at foreligge i september, således at arbejdet forhåbentlig kan 

afsluttes inden årets afslutning. Kommissionen har dog ikke udmeldt nogen tidsplan for 

arbejdet. 
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